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Darłowo, dnia 20 grudnia 2023 roku 
 
 
 
BR.0002.16.2023   
 

 

Protokół Nr LXXVII/2023 

z LXXVII sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 20 grudnia 2023 roku 

pod przewodnictwem pana Henryka Ignatowicza  

Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1229. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Pan Grzegorz Hejno – radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LXXVII sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji w dniu 20 grudnia 
2023 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący powitał obecnych na sesji Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo.   
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny; 
Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa; 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej;  
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Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej,  
Pani Halina Przybysławska – Przewodnicząca Rady Seniorów,  
Pan Kazimierz Grzybak – Prezes Klubu Wiekowianka Wiekowo.  
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 

. 

13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący (radny Wiesław Moskwa) 

 
Przewodniczący powołał na protokolantkę panią Iwonę Kowalską. 

 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LXXVII Sesję Rady Gminy 
Darłowo. Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 

Przewodniczący poinformował, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                                   
o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad następujących projektów uchwał:
 

  

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok; Druk Nr 5/2023LXXVII 
2) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028; 

Druk Nr 6/2023LXXVII 
3) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 7/2023LXXVII 
 
/Wniosek o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 

Do proponowanego porządku obrad Przewodniczący wprowadził uchwały przygotowane 
przez radnych na komisjach w dniu 18 grudnia 2023 roku: 
1) w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2024 rok;                       

Druk Nr 8/2023LXXVII 
2) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 9/2023LXXVII 
3) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2024 

rok; Druk Nr 10/2023LXXVII 
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Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski do porządku obrad?  
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowań 
nad wprowadzeniem do porządku obrad sesji zgłoszonych projektów uchwał.  
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Darłowo na 2023 rok; Druk Nr 5/2023LXXVII było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028; Druk Nr 6/2023LXXVII było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 7/2023LXXVII było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego 
planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 8/2023LXXVII było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 
rok; Druk Nr 9/2023LXXVII było  
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14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 
10/2023LXXVII było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Przewodniczący powiedział, że porządek obrad dzisiejszej sesji po przyjętych zmianach 
przedstawia się następująco: 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok. 
Druk Nr 5/2023LXXVII 

Punkt 15 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2023-2028. Druk Nr 6/2023LXXVII 

Punkt 16 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 7/2023LXXVII 

Punkt 17 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2024 rok. Druk Nr 8/2023LXXVII 

Punkt 18 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 rok. Druk Nr 9/2023LXXVII 

Punkt 19 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2024 rok. Druk Nr 10/2023LXXVII 

Punkt 20 otrzymuje brzmienie:  

 

Wolne wnioski. 
Punkt 21 otrzymuje brzmienie:  

 

Zamknięcie obrad. 
Punkt 22 otrzymuje brzmienie:  
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Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad                          
z wprowadzonymi zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

Przyjęcie protokołów:  
Ad. 3.  

- z LXXIV sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 31 października 2023 roku,  
- z LXXV sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 8 listopada 2023 roku,  
- z LXXVI sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 28 listopada 2023 roku. 
 
Przewodniczący poinformował, że protokoły były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. Nikt 
nie zgłosił uwag do tych protokołów, wobec czego protokoły z LXXIV, LXXV i LXXVI sesji 
zostały podpisane bez uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wita serdecznie jeszcze 

raz na dzisiejszej sesji – sesji ważnej budżetowej określającej założenia na przyszły rok. 
Wracając do sprawozdania z działalności wójta pomiędzy sesjami – całe sprawozdanie będzie 
przekazane do biura rady. Ono zawiera kilkanaście stron, dlatego pan wójt wymienił te 
najważniejsze wydarzenia.  

 
W dniu 23 listopada 2023 roku została podpisana umowa bardzo ważna dla 

mieszkańców Jeżyczek i Wiekowic na modernizację nawierzchni dróg gminnych poprzez 
położenie płyt. Są to drogi do naszych mieszkańców. Pan wójt powiedział, że jedna z takich 
większych ostatnich drogowych inwestycji na terenach wiejskich prowadzących do naszych 
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mieszkańców. Oczywiście dalej występują pewne odcinku dróg, ale nie są tak długie i 
myślimy, że będziemy na bieżąco te drogi wykonywać.  

 
W dniu 16 listopada 2023 roku pan wójt spotkał się z panem Tomaszem Sobierajem 

Wicemarszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie uzyskania informacji na  
temat dofinansowań, miedzy innymi na temat ścieżki rowerowej. Tutaj mamy kolejne takie 
spotkanie przewidziane z panem Marszałkiem i myślimy, że tut kluczowa dla nas jest ścieżka 
rowerowa na Dąbkowice, ale i pozostałe, bo miedzy innymi też wspomniana ostatnio zostało 
połączenie także Gminy Sławno z Gminą Darłowo ścieżką rowerową. Będziemy tutaj starali 
się, żeby doszło to do skutku.  

 
W dniu 17 listopada 2023 roku pan wójt uczestniczył z panem Piotrem Słupskim na 

spotkaniu w Komendzie Państwowej Straży Pożarnej w Świdwinie na temat podziału na 
zadania straży pożarniczych OSP środków, które uzyskały samorządy za frekwencję 
wyborczą. Pan wójt wspomniał, że pomimo, że mieliśmy największą frekwencję wyborczą, 
aczkolwiek frekwencja wyborcza była liczona od stałych mieszkańców – my  nie wygraliśmy. 
Ale tutaj Państwowa Straż Pożarna – nie wiemy czy to się w najbliższym okresie nie zmieni – 
stoi na stanowisku, że miasta, które wygrały lub inne samorządy, które wygrały a nie mają 
własnych OSP, na podstawie porozumienia, które tutaj akurat mamy podpisane z miastem 
Darłowo powinno realizować to w jednostkach, czyli w gminach ościennych z którymi ma 
podpisane porozumienie. Zobaczymy jakie będą tego efekty, ale takie rzeczywiście spotkanie 
się odbyło i mamy nadzieję, że nasi strażacy dostaną te środki, chociaż nie jesteśmy Gminą, 
która wygrała. Chociaż w pierwszej chwili tak myśleliśmy bo rzeczywiście  mieliśmy 
największą frekwencję w całym powiecie, ale u nas było jednak wiele kuracjuszy w Dąbkach 
i to tą frekwencję nam nabiło.  

 
W dniu 30 listopada 2023 roku odbyło się podpisanie umowy z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg Lokalnych na przebudowę dróg w miejscowości Wicie. Od wielu lat staramy 
się aplikując w różnych konkursach na tą drogę na ulicę Wczasową. Tu udało nam się 
uzyskać 50 % dofinansowania. Zadanie to także znajduje się w budżecie na przyszły rok jak 
wiele zadań, które będziemy przedstawiać za chwileczkę.  

 
W dniu 18 grudnia 2023 roku odbyło się także spotkanie w sprawie dofinansowania 

przez gminę publicznego transportu zbiorowego. Takie spotkanie odbyło się w Starostwie 
Powiatowym w Sławnie. Tu pan wójt wskazał, że Gmina Darłowo dofinansowuje takie 
zadania – oprócz dotacji jaką powiat wnioskuje z Urzędu Wojewódzkiego na transport 
publiczny – koszt takiego zadania, które, żeby te autobusy po naszej gminie jeździły i żeby 
nasi mieszkańcu mieli dostęp do jakiegokolwiek transportu zbiorowego, gmina dopłaca około 
230 000 zł rocznie. Bardzo się ten koszt zwiększył w stosunku do poprzedniego roku. W 
poprzednim roku było to około 50 000 zł. Ale no tutaj jak najbardziej wójt poparł to 
współfinansowanie i będzie się starał, żeby te środki wygospodarować, jak też inne środki, o 
których wójt będzie mówił przy omawianiu przyszłorocznego budżetu, którymi 
współfinansujemy też inne samorządy, żeby na naszej gminie tez się coś działo.  
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W dniu 11 listopada 2023 roku pan wójt uczestniczył w III Niepodległościowym 
Turnieju Warcabowym w Jeżyczkach.  

 
W dniu 13 listopada 2023 roku pan wójt uczestniczył w Naradzie Koordynacyjnej 

dotyczącej budowy sali gimnastycznej w szkole w Dąbkach. Te narady odbywają się co dwa 
tygodnie, zarówno dotyczą placyku jak i parkingu. W naradach tych oprócz wójta uczestniczą 
także pracownicy działu inwestycji. Sala gimnastyczna w Dąbkach jest ku ukończeniu. 
Myślimy, że oddanie jej nastąpi w pierwszym kwartale 2024 roku. Trwają prace 
wykończeniowe i naprawdę powstanie piękny obiekt, którym będziemy mogli także się 
pochwalić ale później użytkować.  

 
W dniu 16 listopada 2023 roku wójt uczestniczył w Konferencji na temat Uzależnień 

Behawioralnych w Poczekalni Kultury w Darłowie. Dotyczyło to zadań realizowanych z tak 
zwanej alkoholówki. W konferencji uczestniczył także Gminy Ośrodek Pomocy Społecznej a 
także pracownicy Urzędu Gminy.  

 
W dniu 17 listopada 2023 roku wójt uczestniczył w Andrzejkach dla Seniorów z 

Gminy Darłowo. Pan wójt powiedział, że była to bardzo fajna andrzejkowa zabawa dla 
naszych seniorów.  

 
W dniu 18 listopada 2023 roku wójt uczestniczył w VIII Biegu Marchewkowym im. 

Andrzeja Żukowskiego w Sławinie. Jak co roku tez bardzo fajna impreza.  
 
W dniu 26 listopada 2023 roku odbyła się VI edycja Powiatowego Konkursu Pieśni 

Patriotycznej w Szkole Podstawowej im. Ludzi Morza w Kopnicy. Pan wójt powiedział, że 
dziękujemy tu szkole za wspaniały konkurs.  

 
W dniu 28 listopada 2023 roku pan wójt uczestniczył w Zarządzie OSP gminnym.  
 
W dniu 28 listopada 2023 roku wójta także uczestniczył w posiedzeniach Komisji 

Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu rady Gminy Darłowo, Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu oraz w obradach LXXVI sesji Rady Gminy Darłowo.  

 
W dniu 7 grudnia 2023 roku pan wójt uczestniczył w Darłówku w konferencji 

organizowanej w ramach spotkania Darłowskiej Lokalnej Grupy Rybackiej. Było to Forum 
Rybackie, gdzie przedstawiały się grupy rybackie ze swoim dorobkiem. Gmina Darłowo 
należy do Darłowskiej Lokalnej Grupy Rybackiej no i też z racji należenia do tej grupy też 
przedstawiała swój dorobek.  
 

W dniu 7 grudnia 2023 roku na sali konferencyjnej Urzędu Gminy odbyło się 
rozstrzygniecie konkursu na ekologiczną ozdobę  Bożonarodzeniową na choinkę z inicjatywy 
„Żyj z energią” prowadzonej przez Wind Service. Wójt miał przyjemność wręczyć wraz z 
organizatorami nagrody.  
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W dniu 8 grudnia 2023 roku odbyła się w sali Sejmiku Województwa 
Zachodniopomorskiego gala wręczenia nagród dla gmin i te nagrody zostały tu Panu 
Przewodniczącemu Rady przekazane.  

 
W dniu 15 grudnia 2023 roku jako Członek Rady Społecznej Szpitala Powiatowego w 

Sławnie wójt także uczestniczył w spotkaniu tym. Pan wójt powiedział, że z uzyskanych 
informacji od pana Dyrektora Szpitala Tomasza Walaska szpital spłacił swoje zadłużenie. Pan 
wójt powiedział, że myśli, że będzie to też kolejny etap, gdzie kolejne środki po prostu będą 
wydatkowane na inwestycje w tym ośrodku bo on wymaga dużych inwestycji.  

 
W dniu 15 grudnia 2023 roku odbyło się spotkanie opłatkowe dla seniorów, w którym 

także uczestniczył wójt, radni i seniorzy z całej gminy.  
 
W tym samym dniu odbyło się spotkanie wigilijne Sołectwa Krupy, w którym wójt 

także uczestniczył.  
 
W dniu 17 grudnia 2023 roku odbyła się bardzo fajna inicjatywa taka oddolna w 

miejscowości Stary Jarosław, bo odbyły się mecze charytatywne dla naszego mieszkańca, 
pracownika szkoły, który ma problemy zdrowotne i tu została taka zbiórka wraz z akcentem 
sportowym dla niego zorganizowana.  

 
Pozostałe działania wójta są opisane w sprawozdaniu, które wójt przekazuje do Biura 

Rady.  
 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Pan wójt przedstawił jeszcze kondycję finansową Gminy Darłowo. Stan konta na 

rachunku podstawowym wynosi 6 129 949 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach 
wynoszą 3 018 356 zł. W tym faktury za usługi i zakupy oraz zapłata za ZUS. 
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na sesjach, które 

odbyły się w dniu 8 listopada 2023 roku i 28 listopada 2023 roku Rada Gminy Darłowo 
podjęła łącznie 25 uchwał, które zostały przekazane organom nadzoru, czyli do Wojewody 
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Zachodniopomorskiego oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej ZZ w Koszalinie. Wobec 
przedmiotowych uchwał organy nadzoru nie stwierdziły naruszeń prawa.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na LXXV i LXXVI sesji stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

Wiceprzewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie miedzy 

sesjami radni złożyli jedną interpelację, bardzo ważną. Pani radna Joanna Lach złożyła 
interpelację dotyczącą zabezpieczenia barierkami drogi nr 205 wzdłuż Starego Jarosławia. 
Tam jest takie miejsce, w którym powodowane są konsekwentnie stale wypadki drogowe. 
Wynika to być może z tego, że droga nie jest odpowiednio zabezpieczona. Często z 
nadmiernej prędkości ale tego, że ten zakręt być może  nie jest do końca wyprofilowany. 
Zwróciliśmy się także jako gmina o zabezpieczenie tego miejsca barierkami, gdyż kierowcy 
stale wjeżdżają w jedno domostwo naruszając płot także powodując niebezpieczeństwo 
przechodniów chodzących chodnikiem przy tym domu. A tych wypadków było kilka lub 
kilkanaście w tym samym miejscu. Pan wójt powiedział, że dzisiaj pani radna otrzymała 
odpowiedź negatywną od Zarządu Dróg Wojewódzkich. My jako gmina będziemy też 
rozmawiać o postawieniu tak zwanej minki, która ograniczałaby prędkość w tym miejscu.   

 Sołtysi nie złożyli wniosków.  
 

/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.     
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  
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Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informacje 
z działalności w okresie między sesjami.  

 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.   
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 

Pan Kazimierz Grzybak Prezes Klubu Sportowego Wiekowianka Wiekowo 
powiedział, że chciałby złożyć pewne propozycje odnośnie planu pracy komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu i Rady Gminy Darłowo. Mówca przedstawił pierwszą propozycję do planu 
pracy na 2024 rok Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Mówca powiedział, że w 
przedstawionym projekcie jest taki punkt: Sprawozdanie z działalności Gminnego Zrzeszenia 
Ludowe Zespoły Sportowe za 2023 rok. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że wnioskuje, 
żeby tytuł tego sprawozdania został zamieniony na: Informacja z działalności Stowarzyszeń 
Kultury Fizycznej w 2023 roku. Pan Kazimierz Grzybak uzasadnił to tym, że Stowarzyszenie 
GZ LZS jest jednym z kilku stowarzyszeń kultury fizycznej działających na terenie Gminy 
Darłowo. Jest stowarzyszeniem osób fizycznych jak wszystkie stowarzyszenia a jest 
stowarzyszeniem klubu i trudno by było, by składało sprawozdanie w ich imieniu. Mówca 
powiedział, że uważa, że każdy podmiot działający w zakresie kultury fizycznej na terenie 
Gminy Darłowo powinien mieć możliwość swobodnego wypowiedzenia się i przedstawienia 
tego co i jak robi.  

Natomiast do ramowego planu pracy Rady Gminy proponuje wprowadzenie 
informacji o stanie kultury fizycznej i sportu na terenie Gminy Darłowo. By móc sprawnie 
planować i działać potrzebne jest ustalenie stanu wyjściowego. Mamy różnego rodzaju w tej 
chwili działające plany i analizy dotyczące różnych aspektów życia społecznego tutaj na 
terenie Gminy Darłowo ale tematu kultury fizycznej i sportu nie ma. Mówca powiedział, że z 
przykrością musi powiedzieć, że w ciągu kilku ostatnich lat temat kultury fizycznej nigdy nie 
pojawił się na sesji rady gminy. Poprawa sprawności fizycznej dzieci i młodzieży to 
inwestycja w człowieka i jego zdrowie – to inwestycja w przyszłość. Sprawność dzieci i 
młodzieży w ostatnim czasie drastycznie spada – możemy to przedstawić na podstawie badań 
i testów przeprowadzanych w ramach programu Klub, w którym uczestniczymy od 2016 
roku. Mówca powiedział, że dla niego jako wieloletniego działacza jest to „tragedia”. Mówca 
powiedział, że dzieci nie są w stanie w tej chwili wykonać przewrotu do przodu, do tyłu, 
podnieść się na drążku nie są w stanie. W tej chwili test z podnoszenia się na drążku został 
wyrzucony z programu Klub dlatego, że u nas 90 % dzieci nie było w stanie tego ćwiczenia 
wykonać. Wprowadzono inne. Dlatego tym tematem powinniśmy się zająć. Mówca przekazał 
pisemne propozycje do protokołu.  
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 /Propozycje do planów pracy stanowią załączniki nr 11 i 12 do niniejszego protokołu/ 
Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że w związku z tym, że jest to okres 

przedświąteczny, noworoczny, chciałby w imieniu Klubu Sportowego, swoim własnym 
złożyć wszystkim Sołtysom i działaczom serdeczne życzenia noworoczne i świąteczne: 
Wszystkiego dobrego w Nowym Roku.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski i podziękowania.  
 
 Przewodniczący Rady powiedział, że dziękujemy bardzo, miły akcent roboczy i 
świąteczny. Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Czy 
pani Halina?  
 
Nikt więcej się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
Pani Wanda, aż się boję, ale proszę i przypominam, że jest okres przedświąteczny. 
 
W tym punkcie głos zabrali: 
 
 Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że co miała zrobić to już 
zrobiła. Pani Sołtys powiedziała, że ma żal do pana wójta, bo pan wójt nie wymienił jednego, 
że był w Cisowie na przejęciu samochodu strażackiego.  
  
 Pan wójt odpowiedział, że przeprasza, a to jest w tym sprawozdaniu.  
 
 Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa powiedziała, że strażacy w Cisowie 
zorganizowali naprawdę wspaniałą imprezę, która będzie powtórzona jak będzie ciepło, bo 
normalnie ksiądz musi być i poświęcić, a to było bez księdza. Ale impreza była naprawdę 
wspaniała. Mieszkańcy jedni byli zszokowani tym co się dzieje czy Cisowo płonie a drudzy 
byli tą całą imprezą. Mówczyni powiedziała, że ma żal do pana wójta, że takiej imprezy nie 
pochwalił naszych strażaków.  
 
 Pan wójt powiedział, że oczywiście klepie się w pierś – było wspaniałe przywitanie 
nowego samochodu. Pan wójt powiedział, że przeprasza, że pominął, ale na pewno o tym jest 
w sprawozdaniu. Pan wójt powiedział, że naprawdę ten samochód jest w bardzo dobrym 
stanie i trafił do jednostki OSP, która na niego zasługuje. Gratuluje bardzo serdecznie i 
jeszcze raz przeprasza.  
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 Przewodniczący rady powiedział, że to znaczy, że impreza była super skoro pan wójt 
nie pamięta, ale należałoby zadać panu wójtowi pytanie w kwestii czy zauważył jakiego 
koloru był to samochód.  
 
Na sali obrad rozległ się śmiech.  
 

Pan wójt odpowiedział, że czerwony.  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Krystynie Krassowskiej Sołtys Sołectwa 

Dobieław.  
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa powiedziała, że przy okazji chciała 

podziękować za wysypanie piaskiem tych dróg.  
 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Dobiesławia powiedziała, że pewnie to już jest 

ostatnia sesja w tym roku – przynajmniej nie posiada informacji żeby jeszcze jakaś była – 
więc chciałaby skorzystać z okazji, że to jest czas dla samorządu, czyli, że może się 
wypowiedzieć. Już za kilka dni zasiądziemy wszyscy przy naszych wigilijnych stołach z 
naszymi najbliższymi z rodzinami, z przyjaciółmi i zaczniemy celebrować tak naprawdę 
święta Bożego  Narodzenia. Święta – które chyba przyznają Państwo – są najbardziej 
popularne w naszym kraju, są najbardziej celebrowane i najbardziej oczekiwane. I to pewnie 
wynika z anturażu tych świąt z ich historii i z tradycji. Dlatego często mówimy o tych 
świętach Bożego Narodzenia, że są takimi świętami niezwykłymi, wyjątkowymi a nawet 
magicznymi. Mówczyni powiedziała, że chciałaby jako Sołtyska Dobiesławia wszystkim tu 
państwu obecnym życzyć, żeby te najbliższe święta Bożego Narodzenia były dla was takie 
wyjątkowe, magiczne, piękne, ciepłe, rodzinne, serdeczne, ale również żebyście Państwo 
pamiętali o tej tradycji dodatkowego talerza na stole, żeby nikt w te święta nie był sam i 
żebyście pamiętali o przesłaniu jakie te święta niosą, bo te święta niosą piękne przesłanie. 
Przesłanie dobroci, miłości, nadziei, ale również wybaczenia i pojednania. Mówczyni 
powiedziała, że takich właśnie świąt wszystkim Państwu życzy. Mówczyni powiedziała, że 
skorzysta również z okazji, że zaraz po świętach będziemy dziarsko  wchodzić w nowy rok 
2024 i myśli, że takim ogólnym życzeniem chyba nas wszystkich to jest to, żeby te święta 
przyniosły nam pokój na świecie. Nich się skończą te absurdalne i niszczycielskie wojny i w 
Ukrainie i w strefie Gazy. Pokój jest gwarancja naszej przyszłości, naszego bezpieczeństwa, 
naszego rozwoju. Mówczyni powiedziała, że dla nas osobiście życzy aby ten rok obdarzył nas 
zdrowiem, dobrym humorem, życzliwością, radością, spełnieniem naszych marzeń ale także 
odwagą, żebyśmy mogli sięgać po to co dzisiaj nam się wydaje nieosiągalne. Wszystkiego 
dobrego, do siego roku! 

 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
 Przewodniczący Rady powiedział, że umówili się z panem wójtem, ze z życzeniami 
poczekają aż do końca sesji, żeby mieć trochę luzu, bo teraz mamy napięty scenariusz.  
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Pan wójt powiedział, że chyba teraz przyjdzie czas, żeby złożyć te życzenia.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jak udostępni, bo mówi teraz. Przewodniczący 

powiedział, że spodobała mu się ostatnio taka sentencja: starajmy się nie stracić wszystkiego, 
bo możemy stracić wszystko i zostaną nam tylko pieniądze.  

 
Pan wójt powiedział, że tu poprosi pana Przewodniczącego do siebie. W imieniu 

samorządu po wysłuchaniu tak przepięknych życzeń ciężko się nam będzie przebić, ale jest 
tak jak pani Krystyna wspomniała, że okres przedświąteczny jest czasem szczególnym. Pan 
wójt powiedział, że ostatnio usłyszał takie mądre kazanie, gdzie ksiądz powiedział, że w tym 
momencie Bóg obdarował nas dobrem poprzez przyjście swojego syna Jezusa Chrystusa i 
rzeczywiście jest to prawda i chciał, żeby to dobro zagościło w nas i chciałby żeby to dobro 
trwało, nie było krótkotrwałe. Żebyśmy o tym dobru nie pamiętali nie tylko w te święta ale 
żeby te dobro zagościło w naszych sercach na dłużej. Ale dobro to nie tylko bo dobro to 
radość, to miłość. Pan wójt powiedział, że tego chciałby tu wszystkim życzyć, żeby te święta 
były w rodzinnej atmosferze pełne przede wszystkim dobroci, radości i miłości, żeby czasem 
przyszedł ten „brodaty” też sprawił nam radość nawet taką krótką i ziemską, ale żeby te 
uczucia zostały z nami troszeczkę dłużej, żeby ten nastrój był z nami nie tylko w te święta ale 
jak najdłużej. Przed Nowy Rokiem kolejne wyzwania, kolejne cele i tego życzę, żeby te cele 
nasze także zostały zrealizowane i – to co Pani Krysia tu powiedziała wspaniale zabrzmiało – 
żebyśmy nie słyszeli o morderstwach, żebyśmy nie słyszeli o wojnie, żebyśmy po prostu 
cieszyli się radością tego świata. Pan wójt powiedział, że tego Państwu życzy na Nowy Rok.  

 
 

Radny Waldemar Bonk wyszedł z sali obrad. 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że powie tu bez mikrofonu, że najlepiej jest 

się z Panem Wójtem umówić, bo miał sobie przygotować jakąś taką formułę o czym będzie 
chciał powiedzieć. Przewodniczący Rady powiedział, że ubiegłoroczne jego życzenia nie 
spełniły się, żebyśmy się bardzo kochali żeby dzietność wzrosła. Nie, chodzi o to, że 
cokolwiek byśmy sobie życzyli, to wydaje się, że to takie zastanowienie się, nie patrzenie na 
to co się dzieje w tych szklanych pudełkach i bycie dla siebie miłym, sympatycznym.  

 
Pan wójt powiedział: I uśmiechniętym.  
 
Przewodniczący Rady przytaknął i powiedział, że czyta teraz taką fajną książkę pt. 

„Misja” Michaela Desmarquet, który mówi o etapach rozwoju ludzkiego, ludzkiej 
świadomości, że ludzie, którzy się uśmiechają są na tym najwyższym poziomie. 
Przewodniczący Rady powiedział, że widzi, że tu wiele osób jest uśmiechniętych, co 
zaświadcza, że jesteśmy bardzo blisko. Przewodniczący życzył żebyśmy byli radośni, pogoda, 
aura nie koniecznie nas do tego predysponuje, ale pomyślmy o tych naszych bliskich i 
żebyśmy tak nie zostali sami. Pamiętajmy o tych nieszczęśnikach, którzy gdzieś tam nie mają 
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już rodzin, którzy nie maja już tych rodzin- to o czym wielu księży mówi na mszach, na 
kazaniach, żeby pomyśleć o tych naszych bliźnich.  

 
Pan wójt powiedział, że tu dla wszystkich mamy takie drobne upominki.  
 
Pan Wójt i pan Przewodniczący rozdali upominki.  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Tomaszowi Urbańskiemu Sołtysowi 

Sołectwa Wicie.  
 
Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że pozwoli sobie w tej 

części życzeniowej i oczywiście podpisuje się obiema rękami pod tym wszystkim co zostało 
wcześniej powiedziane i z zupełną wzajemnością od Rady Sołeckiej z Wicia i od siebie 
osobiście. Pan Tomasz Urbański powiedział, że do tego chciałby dodać jeszcze jedną kwestię 
i to są jego bardzo serdeczne życzenia dla Państwa. Mianowicie marzec tuż, tuż, wielkimi 
krokami się zbliża i a propos tego co się wydarzy w marcu. Sołtys nawiązując do tego co się 
wydarzy w marcu życzy wszystkim abyśmy za rok spotkali się na sesji w tym samym gronie. 
Wiadomo z czego to wyniknie. Podziękowanie za cała prace za wkład bo jesteście Państwo 
współautorami tych wszystkich sukcesów.  

 
Radny Waldemar Bonk wrócił na sale obrad. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses wyszła z sali obrad. 

 
Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że życzy abyśmy się w 

przyszłym roku przy tych samych życzeniach spotkali w zupełnie takim samym gronie. 
Mówca powiedział, że ma motto na ten już następny rok i prosi na zawsze to już zapamiętać. 
Pan Sołtys zacytował słowa słynnego florenckiego myśliciela politycznego Niccolo 
Machiavellego: „Powszechna to wada ludzi nie pamiętać o burzy, gdy morze spokojne”. Pan 
Sołtys powiedział, że to dedykuje jako motto, aby „pamiętać o burzy, gdy morze jest 
spokojne”.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zakłada, że będzie to w protokole, bo o ile zapomnimy, 
to sobie przypomnimy w przyszłym roku.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Przewodniczący Rady ogłosił pięć minut przerwy. 
Po przerwie kworum wyniosło 14 radnych. 

Nieobecny nadal był radny Grzegorz Hejno.  
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Ad.11.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2024. Druk Nr 1/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2024 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/  
 

Przewodniczący powiedział, że zgodnie z art. 239 ustawy o finansach publicznych 
uchwałę budżetową organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje przed 
rozpoczęciem roku budżetowego, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach – nie później 
niż do 31 stycznia roku budżetowego.  

 
Zgodnie z art. 238 ustawy o finansach publicznych merytoryczne przygotowanie 

projektu uchwały budżetowej należy do wyłącznej kompetencji organu wykonawczego. 
  
Zgodnie z § 3 ust. 7 uchwały Nr XXXV/469/2010 Rady Gminy Darłowo z dnia                             

23 września 2010 roku wójt w terminie do 15 listopada przedkłada radzie gminy i regionalnej 
izbie obrachunkowej projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz materiałami 
informacyjnymi.  
 

W związku z powyższym Przewodniczący powiedział, że projekt budżetu Gminy 
Darłowo na rok 2024 Rada Gminy Darłowo otrzymała w dniu 15 listopada 2023 roku.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt budżetu był szczegółowo analizowany                       

i omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady Gminy Darłowo w dniu 
18 grudnia 2023 roku. 

 
Przewodniczący oddał głos panu wójtowi w celu przedstawienia projektu budżetu na 

2024 rok wraz z uzasadnieniem. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             

z uzasadnieniem. 
 

Pan wójt powiedział, że przedstawi takie trochę streszczenie tego naszego budżetu bo 
byśmy go musieli omawiać bardzo długo.  Pan wójt powiedział, że uchwałą nr 50.25.9.2023 z 
dnia 14 grudnia 2023 roku został on pozytywnie zaopiniowany przez skład Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie, która wydała właśnie uchwałę w sprawie wydania opinii o 
projekcie budżetu Gminy Darłowo na 2024 rok. Skład orzekający: pan Remigiusz Szymański, 
pani Jolanta Kuźmicka i pan Marek Dulewicz pozytywnie opiniują projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na 2024 rok.  
 
/Uchwała Nr 50.25.9.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 
grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu/ 
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/uchwała Nr 50.25.10.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 
grudnia 2023 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan wójt powiedział, że powie teraz co w tym budżecie się znajduje. Oprócz 
planowanych dochodów i wydatków omówi najważniejsze inwestycje, które będziemy mieli 
w budżecie. Budżet dodatkowo był omawiany zarówno przez radnych jak i przez panią 
skarbnik na komisji budżetu, gdzie też były wyjaśnione te kwestie. Pan wójt przedstawił 
wynik budżetowy: Dochody w 2024 roku zaplanowane są na poziomie 88 082 466,00 zł, w 
tym dochody bieżące 61 281 805,97 zł, dochody majątkowe 26 800 660,03 zł. Tu pan wójt 
wyjaśnił, że dochody majątkowe w dużej części są to dochody z uzyskanych dotacji i 
finansowania zewnętrznego. Jest około 25 mln zło tych dochodów a pozostałe dochody 
majątkowe też są ze sprzedaży mienia gminnego.  

Wydatki zaplanowane są na kwotę 107 082 466,00 zł, w tym wydatki bieżące 65 
109863,19 zł a wydatki majątkowe to 41 972 602,81 zł. Prawie 42 mln zł z czego się 
cieszymy, bo to są wydatki przeznaczone na inwestycje. Tutaj w tym momencie pan wójt 
powiedział, że mamy zachwiany wskaźnik dochody bieżące do wydatków bieżących. 
Dochody bieżące nie pokrywają nam wydatków bieżących. Pan wójt przypomniał, że 
dochody bieżące mamy w kwocie 61 281 805,97 zł a wydatki bieżące 65 109 863,19 zł. 
Także tu mamy tą różnicę, która powinna być w przyszłości zniwelowana i która powinna 
pokrywać te dochody bieżące i wydatki bieżące. Miedzy innymi wydatki bieżące w 
następnym roku są zwiększone miedzy innymi o tak zwane Janosikowe, które będziemy 
płacić w kwocie 3 877 000 zł. To są środki, które praktycznie to Janosikowe pokrywa tą 
nierówność, która występuje w naszym budżecie. Bez tego Janosikowego nasz budżet by się 
zbilansował. Kwotę 3 877 000 zł przekazujemy Państwu na podział na słabsze finansowo 
gminy.  

Ustala się deficyt w budżecie i jest to kwota 19 000 000,00 zł, który zostanie pokryty 
przychodami ze spłat udzielnych pożyczek w latach ubiegłych w wysokości 303 000 zł i 
kredytów i pożyczek w wysokości 18 696 000 zł. Pan wójt powiedział, że to brzmi mało 
optymistycznie bo kredyt jest duży ale mamy nadzieję, że będziemy mieli środki wolne i ta 
ilość tego kredytu, który gmina będzie miała będzie mniejsza. To się okaże dopiero po 
sporządzonym bilansie w miesiącu maju.  

Wydatki na fundusz sołecki w 2024 roku też są rekordowo duże i wyniosą 
1 638 538 zł w tym duża ilość jest przeznaczona na wydatki inwestycyjne.   

Pan wójt powiedział, że to co najbardziej wszystkich interesuje zarówno radnych, 
samorząd jak i sołtysów to są wydatki inwestycyjne. Na 2024 rok zaplanowano na 
inwestycje kwotę 41 972 602,81 zł, co stanowi 39,2 % wydatków ogółem. Jest to bardzo 
dużo. Zwykle w budżecie było to u nas około 20 %. To tez jest bardzo dużo. Wynika to z 
różnych dofinansowań jakie gmina otrzymała, ubiegała się, podpisała umowy i właśnie te 
dofinansowania będą głównym bodźcem tych inwestycji w roku następnym.  

Wójt przedstawił inwestycje:  
1. Budowa systemu kanalizacji sanitarnej w nadmorskich miejscowościach 

Gminy Darłowo. Jest to inwestycja realizowana w ramach Polskiego Ładu. Na 
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przyszły rok mamy płatność ostateczną 4 618 047,82 zł. Całość tej inwestycji jest 
to największa inwestycja kanalizacyjna w gminie Darłowo i kosztowała 
13 000 000 zł.  

2. Przebudowa drogi powiatowej w Domasławicach  - projekt 10 000,00 zł.  
3. Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Cisowo 2 273 007,59 zł. Mamy tu 

dofinansowanie z PROW i wkrótce po nowym roku odbędzie się przetarg.  
4. Przebudowa drogi powiatowej Cisowo-Kopań 3700Z to jest dotacja w kwocie 

2 309 157,92 zł dla naszego powiatu, więc trzymamy kciuki za realizację tej 
inwestycji.   

5. Przebudowa drogi powiatowej Dobiesław-Wiekowice, dotacja dla powiatu 
sławieńskiego w kwocie 391 960,00 zł. Wykonawca jest już wybrany przez 
powiat.  
 
Gmina jako samorząd za to dziękuje radnym i z korzyścią dla naszych 
mieszkańców udzieli tej jednostce samorządu terytorialnego dotacji w kwocie 
łącznie na te dwie wyżej wymienione inwestycje prawie 2 7000 000 zł na 
realizację dróg powiatowych na terenie gminy Darłowo. Na najbliższych sesjach 
na początki roku zostaną przygotowane także projekty uchwał dotyczące umowy 
dotacyjnej dla samorządu powiatu sławieńskiego.  
 

6. Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Wicie 5 444 131,42 zł. Tu mamy 
50 % dofinansowania. Całość tego zadania to jest 7,5 mln zł. W 2024 roku będzie 
realizowana większość prac w ramach umowy, czyli koszt zapisany w budżecie na 
2024 rok wynosi 5 444 131,42 zł.  

7. Mając na uwadze to co działo się na jesień w miejscowości Wicie wykonamy 
odwodnienie ulicy Bosmańskiej i ulicy Spokojnej w Wiciu koszt 600 000,00 zł.  

8. Jak co roku przeznaczamy na modernizację dróg gminnych (w tym część 
środków sołeckich 435 419,23 zł) przeznaczamy 1 000 000,00 zł. To są te 
remonty podstawowe dróg gminnych.  

9. Teraz bardzo duża kwota bo 18 634 821,81 zł na przebudowę dróg na terenie 
Gminy Darłowo w ramach Polskiego Ładu. W tym dofinansowanie 14 525 110 
zł. Są to:  
- Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Porzecze  5 670 000,00 zł. Tutaj 
otrzymaliśmy dofinansowanie. 
- Przebudowa terenu parkingu w miejscowości Dąbki  2 298 250,00 zł. To jest 
druga transza do zapłaty.  
- Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Bukowo Morskie  1 532 000,00 
zł. Złożyliśmy dwa wnioski z programu na miejscowości popegeerowskie i dwa 
zostały zakwalifikowane. Pierwszy to jest właśnie na budowę drogi gminnej w 
Bukowie Morskim 1 532 000,00 zł, ale także drugi wniosek, który złożyliśmy w 
ramach jako gmina i tu użyczyliśmy drogę powiatową, żeby też wyremontować 
drogę powiatową także w Bukowie Morskim, a koszt tego zadania to jest 
1 512 000,00 zł.   
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- Przebudowa ulic Polnej, Łąkowej, Zielonej i Turystycznej w miejscowości 
Dąbki  6 250 865,81 zł. Ta inwestycja już trwa i zostanie zakończona w 2024 
roku.  
- Przebudowa dróg w miejscowości popegeerowskiej Palczewice 1 371 706,00 
zł.  

 
10.  Przy nowopowstałej drodze nr 203 gmina zobowiązała się na postawienie nowych 

przystanków autobusowych i jest to kwota 72 000,00 zł.  
11. Widząc możliwości pozyskania pieniędzy z dodatkowych źródeł jakie są w ramach 

nawet perspektywy unijnej oraz myślę, że w ramach KPO przygotowujemy się do 
inwestycji przygotowując także dokumentację. Dokumentacja jest, czasami trwa 
dłużej, czasami tez trzeba znaleźć środki finansowe. Miedzy innymi także tu 
zobowiązaliśmy się, że zaprojektujemy amfiteatr w Dąbkach na scenie, która 
obecnie jest. Nie będzie to jakaś drastyczna przebudowa. To będzie po prostu 
nowe zagospodarowanie tego terenu przy scenie wraz z zadaszeniem tej sceny. 
Koszt takiego projektu to jest 100 000,00 zł.  

12. Projekt przebudowy obiektów gminnych w Jeżyczkach 150 000,00 zł. To jest 
przy świetlicy.  

13. Na zadanie pod nazwą „Cyberbezpieczny Urząd” wkład własny 100 983,00 zł. 
Tutaj uzyskaliśmy dofinansowanie w kwocie miliona złotych na zabezpieczenie 
informatyczne Urzędu Gminy Darłowo.  

14. Na wybudowanie wiaty i zagospodarowanie terenu przy świetlicy wiejskiej                                
w Dobiesławiu 100 000,00 zł, przy czym środki sołeckie 60 000,00 zł.  

15. Wykonanie dokumentacji projektowych dla terenów rekreacyjnych na 
terenie Gminy Darłowo 200 000,00 zł. Podczas zebrań wiejskich było dużo 
mowy o nowopowstałych placach rekreacyjnych i tutaj sołectwa przeznaczały na 
to środki. My jako samorząd zadeklarowaliśmy w tych miejscowościach, że 
wykonamy dokumentację projektową tych skwerów, tych miejsc 
wypoczynkowych, żeby to było po prostu „z głową” zaprojektowane.   

16. Projekt rewitalizacji parku w Palczewicach 155 000,00 zł. Na to będziemy 
ubiegać się o dofinansowanie.  

17. Zakup samochodu dla OSP oraz zakupy inwestycyjne 300 000,00 zł.  
18. Kończymy salę gimnastyczną w Dąbkach. Tam już będą tylko drobne wydatki 

255 835,00 zł.  
19. Kompleksowa modernizacja energetyczna Szkoły Podstawowej w Starym 

Jarosławiu 150 000,00 zł. To jest projekt także termomodernizacji i mamy 
nadzieję, że środki na ten cel będą.  

20. Budowa systemu kanalizacji wodno-kanalizacyjnej w Gminie Darłowo 
2 000 000,00 zł, na różne sieci takie mniejsze, które będą występowały i są 
niezbędne do funkcjonowania.  

21. Prawdopodobnie (bo jeszcze nie mamy umowy) uzyskamy dofinansowanie na 
budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Sińczyca. Ten projekt był 
finansowany w 100% z PROW, aczkolwiek on był złożony już dwa lata temu. 
Przez dwa lata te ceny się zmieniły, ale przynajmniej deklarowaną kwotę 
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dostaniemy, ale realnie będziemy musieli około 511 806,47 zł do tego projektu 
dołożyć.  

22. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Darłowo 898 678,00 zł (w tym 
środki sołeckie 268 697,14 zł).  

23. Budowa wiaty rekreacyjnej przy CSW w Dąbkach 154 000,00 zł.  
24. Modernizacja wnętrza i więźby w kościele w Kowalewicach 1 000 000,00 zł. 

Na ten cel uzyskaliśmy dofinansowanie w kwocie 979 000,00 zł z Polskiego Ładu 
dla zabytków. Będzie on przechodził przez budżet gminy dlatego znalazł się na 
liście wydatków inwestycyjnych.  

25. Zakup samochodu dla GOPS (dowóz posiłków) 100 000,00 zł.   
 
Pan wójt powiedział, że jest jeszcze szereg innych wymienionych w budżecie ponad 

25 pozostałych inwestycji w ramach budżetu sołeckiego. Czasami wchodzą one w te większe 
inwestycje, czasami są to mniejsze, aczkolwiek zostały zakwalifikowane jako zadania 
inwestycyjne. W sumie nasz budżet Gminy Darłowo na 2024 rok ma ponad 50 różnych zadań 
inwestycyjnych, które będą wykonane. Kwota tych zadań jest duża i jest to kwota prawie 
42 000 000,00 zł. Ale wynika to także z uzyskanych dofinansowań i nie chcemy tych środków 
stracić, będziemy się starać je jak najlepiej je wykorzystać i dzięki wykonanym 
dokumentacjom będziemy gotowi do złożenia kolejnych wniosków o dofinansowanie.   
 
 

Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że 
zgodnie z art. 238 ust. 3 ustawy o finansach publicznych zanim Rada uchwali budżet, musi 
mieć możliwość zapoznania się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej oraz opinią RIO o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 
w projekcie uchwały budżetowej gminy, co zostało uczynione.  
 

Następnie pan Przewodniczący Rady oddał głos przewodniczącym komisji 
resortowych rady w celu przedstawienia opinii komisji do przedmiotowego projektu uchwały: 
 
Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
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Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawiła pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Joanna Lach Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2024: 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2024. 

/Uchwała Nr LXXVII.733.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2024 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 12.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2024-2034. Druk Nr 2/2023LXXVII 
 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034 
stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034 Rada Gminy 
otrzymała w dniu 15 listopada 2023 roku. Przedmiotowy projekt był szczegółowo 
analizowany i omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych  Rady Gminy 
Darłowo                              w terminie 18 grudnia 2023 roku. 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                  
z uzasadnieniem.  

 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses wyszła z sali obrad. 

 
Pan wójt powiedział, że wieloletnie prognoza finansowa jest jakby kontynuacją 

budżetu na lata kolejne do roku 2034, bo na taki okres tu zaplanowany jest kredyt i do tego 
czasu jesteśmy zobowiązani wieloletnią prognozę finansową przedstawić. Oprócz założeń 
budżetowych przedstawiono także założenia, inwestycje wieloletnie, które były na komisjach 
także wskazane, które tam się znajdują w załączniku. Oczywiście wieloletnia prognoza 
finansowa przedstawia także dochody bieżące oraz wydatki bieżące i także przedstawia środki 
na obsługę długu a także przedstawia dochody majątkowe w tym dochody ze sprzedaży 
majątku oraz przedstawia także wynik finansowy w każdym roku, przeznaczenie nadwyżki, 
sposób finansowanie deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwoty długu i sposób 
finansowania, zachowanie relacji art. 242 ustawy o systemie finansów publicznych i tu 
właśnie mówi o tej równowadze środków bieżących z wydatkami bieżącymi. Oczywiście 
jesteśmy jeszcze                           w czasie, kiedy jesteśmy zwolnieni z tej równowagi 
tymczasowo, ale najprawdopodobniej od roku 2025 i w kolejnych latach będziemy musieli tą 
równowagę zachowywać.  

 
 
Pan Wójt powiedział, że wieloletnia prognoza finansowa także była zaopiniowana 

przez Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w składzie: 
Remigiusz Szymański, Jolanta Kuźmicka, Marek Dulewicz, którzy pozytywnie opiniują 
projekt uchwały w sprawie uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2024-2034.  
 
/uchwała Nr 50.25.11.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 
opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses wróciła na salę obrad. 
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Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawiła pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Joanna Lach Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji  przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
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14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2024-2034. 

/Uchwała Nr LXXVII.734.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2024-2034 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że jak sobie przeliczył ile będzie miał lat w 2034 roku to 
aż się przeraził.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
Ad.13.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, 
Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo. Druk Nr 3/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały wpłynął do Biura Rady w dniu                            
1 grudnia 2023 roku i został wraz z zawiadomieniem o zwołaniu LXXVII sesji przesłany 
wszystkim radnym na tablety wraz z wszystkimi załącznikami, więc wszyscy Radni mieli 
możliwość zapoznania się z przedmiotowym projektem uchwały.  
 
Zgodnie z treścią załącznika nr 2 do przedmiotowej uchwały w ramach wyłożenia projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych 
zlokalizowanych w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo wraz z 
prognozą oddziaływania na środowisko, które miało miejsce w terminie od 24 maja 2023 r. 
do 15 czerwca 2023 r., w ustalonym terminie, tj. do dnia 30 czerwca 2023 r., do projektu 
planu NIE WPŁYNĘŁA ŻADNA UWAGA. 
 
W ramach ponownego wyłożenia projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, 
Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, które 
miało miejsce w terminie od 27 września 2023 r. do 18 października 2023 r., w ustalonym 
terminie tj. do dnia 2 listopada 2023 r., do projektu planu NIE WPŁYNĘŁA ŻADNA 
UWAGA. 
 
Ponadto projekt uchwały był szczegółowo analizowany i zaopiniowany na komisjach rady                     
w dniu 18 grudnia 2023 roku.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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Pan wójt powiedział, że jakiś czas temu w tym roku została podjęta uchwała                                      

o przystąpieniu do tego planu i tu już mamy efekt, czyli przygotowany projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla trzech działek 
w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko o powierzchni około 41 ha. Są to działki na 
których wcześniej zaplanowana była fotowoltaika. Tak jak już pan Przewodniczący wskazał, 
do przedmiotowego planu były wyłożenia i nie było uwag złożonych, dlatego proszę radnych 
o zaakceptowanie projektu uchwały.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach 
Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, 
Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo. 
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/Uchwała Nr LXXVII.735.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, 
Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, 
Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo. Druk Nr 4/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że proponujemy taką uchwałę, która zmieniałaby tereny RO-2 
czyli tereny oznaczone w planie z 2005 roku i z 2008 roku, czyli tereny rolne z możliwością 
postawienia turbin wiatrowych, według obowiązującego prawa tereny mogą być teraz mamy 
700 metrów, a mamy w planach obecnych, które istnieją mniejsze odległości od terenów 
zabudowanych, tak żeby uwolnić trochę tych terenów budowlanych, tak żeby to nie 
kolidowało z możliwością zabudowy na tych terenach w miejscowościach Boryszewo, 
Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo i Wiekowice według obowiązującego prawa, które 
niestety wiemy, że może się zmienić, ale na to nie mamy wpływu i tu działamy dalej. 
Ustalamy, żeby w odległości od zabudowy 700 metrów nie było turbin wiatrowych. O 
możliwości przystąpienia do opracowania takiego planu prosimy radnych o uchwalenie.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz 
Wiekowice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Wójt powiedział, że to może wzbudzać trochę kontrowersji i niezrozumienia. My nie 
chcemy żeby wiatraki były bliżej, tylko chcemy oddalić je od istniejącej zabudowy. Żeby to 
nie było w jakiś sposób inaczej zrozumiane.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że skoro komisje wyraziły swoją opinię, to znaczy, że 
temat jest zrozumiały.  
 
Pan wójt powiedział, że tylko tutaj państwu na Sali obrad chciał wytłumaczyć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, 
Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym (radny Adam Wasieńko) 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, 
Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo. 

/Uchwała Nr LXXVII.735.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, 
Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.15.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok.                       
Druk Nr 5/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 41 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. 
 

Pan wójt powiedział, że tutaj zmiany dotyczą kwestii już takich porządkowych 
budżetu przed końcem roku. Także dostaliśmy bardzo dużą notę obciążeniową za obecność 
naszych dzieci w przedszkolach na terenie miasta Darłowo. Tu chcielibyśmy zabezpieczyć 
środki 410 000,00 zł. Także na oświetlenie uliczne 35 000,00 zł. Także na remonty świetlic 
50 000,00 zł. Prace się już tez kończą na tych świetlicach. Po prostu z takich resztek, gdzie 
zostało na zadaniach rekreacyjnych chcemy w jakiś sposób, żeby te zadania nie zostały na rok 
następny. Tu jeszcze kwestia obciążeń za te przedszkola cały czas jest w toku. Tu tez wyszły 
pewne różnice podczas sprawdzania tych not obciążeniowych. Ale ogólnie reasumując są to 
sprawy porządkowe jakby chcemy zapłacić nasze faktury i noty obciążeniowe jeszcze w tym 
roku. 
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 42 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2023 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok. 

/Uchwała Nr LXXVII.737.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 
rok stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.16.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2023-2028. Druk Nr 6/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028 
stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  

Pan wójt powiedział, że to jest konsekwencja zmian w budżecie ale i także tych 
kwestii porządkowych w budżecie. Przychody uległy zmianie i zwiększyły się z tytułu 
nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 4 173 116,19 zł i wynoszą 9 854 133,85 zł. Z tytułu 
wolnych środków                          o kwotę 2 826 883,81 zł i wynoszą 6 075 714,38 zł z 
przeznaczeniem na pokrycie występującego deficytu w 2023 roku. Dokonujemy także 
również zmniejszenia planowanego do zaciągnięcia kredytu do kwoty 6 000 000,00 zł. 
Rozchody nie uległy zmianie. Dług uległ zmianie i planuje się go zamknąć kwotą 
6 000 000,00 zł na koniec roku. Uległ.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-
2028 stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2023-2028. 
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/Uchwała Nr LXXVII.738.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028 stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.17.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
Druk Nr 7/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 47 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że bardzo często mamy te uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu na sieci energetyczne ułożone w naszych działkach. 
Oprócz tego, że jest  to niezbędne do rozwoju tej sieci energetycznej czy innych sieci takiej 
światłowodowej czy wodno-kanalizacyjnej, ale w tym przypadku sieci energetycznej to są też 
dodatkowe źródła dochodu dla gminy. W tym przypadku dotyczy to działki nr 197 w obrębie 
Jeżyczki i jest to na wniosek projektowanej sieci przez Energa Operator SA o długości 223 
mb.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
48 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 49 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie:  
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LXXVII.739.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.18.
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo 
na 2024 rok. Druk Nr 8/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi 
załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodniczący powiedział, że na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
§ 1. Uchwala się ramowy plan pracy Rady Gminy Darłowo na 2024 rok, stanowiący 
załącznik do niniejszej uchwały. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo i Wójtowi 
Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Uzasadnienie. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym prace rady i jej organów odbywają się na 
podstawie planu pracy zatwierdzonego uchwałą. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest 
zasadne. 
 
Przewodniczący powiedział, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
zaopiniowały Plan Pracy Rady Gminy Darłowo na 2024 rok pozytywnie.  
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2024 rok stanowią załączniki nr od 52 do 57 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2024 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 
2024 rok. 

/Uchwała Nr LXXVII.740.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.19.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 rok. Druk Nr 9/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Pan Waldemar Bonk powiedział, że komisja Rewizyjna przedłożyła Radzie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
gminy Darłowo na 2024 rok. nastąpiło to na podstawie art. 21 ust. 2  ustawy o samorządzie 
gminnym i § 102 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo. Taki wniosek, taki projekt uchwały składany 
jest corocznie do 31 grudnia.  Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: § 1 zatwierdza się 
ramowy plan pracy i kontroli na 2024 rok Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. § 2 Wykonanie uchwały powierza się 
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. § 3 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystkie komisje Rady Gminy 
Darłowo na swoich posiedzeniach zaopiniowały pozytywnie ramowy plan pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 rok.  
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 rok stanowią załączniki nr od 60 do 65 do 
niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 rok. 

/Uchwała Nr LXXVII.741.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 66 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.20.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady 
Gminy Darłowo na 2024 rok. Druk Nr 10/2023LXXVII 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2024 rok 
stanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodniczący powiedział, że na podstawie art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym w związku z § 70 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo 
stanowiącego załącznik do uchwały Nr V/65/2003 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 kwietnia 
2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Darłowo  Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 
§ 1.Zatwierdza się ramowy plan pracy na 2024 rok następujących komisji: 
1) Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały; 
3) Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, stanowiący załącznik nr 2 do 
niniejszej uchwały; 
4) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszej uchwały; 
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5) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia, stanowiący załącznik nr 4 do niniejszej 
uchwały; 
6) Komisji Uzdrowiskowej, stanowiący załącznik nr 5 do niniejszej uchwały; 
7) Komisji Organizacyjno-Programowej, stanowiący załącznik nr 6 do niniejszej 
uchwały; 
§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącym Komisji wymienionym w § 1. 
§ 3.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Komisje 
podlegają radzie i przedkładają jej plan pracy. Natomiast według § 70. ust. 1 Statutu Gminy 
Darłowo Komisje stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie. Tak 
w świetle wymienionych wyżej przepisów prawnych poszczególne komisje opracowują swoje 
ramowe plany pracy, które następnie przedstawiają Radzie do zatwierdzenia. Zatwierdzenie 
planów pracy komisji Rady jest niezbędne do prawidłowej pracy Rady.  
Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.  
 
Przewodniczący powiedział, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
pozytywnie zaopiniowały ramowe plany pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2024 rok. 
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2024 rok stanowią załączniki nr od 68 do 73 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2024 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy 
Darłowo na 2024 rok. 

/Uchwała Nr LXXVII.742.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.21.  
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Wolne wnioski i zapytania. 
 
Przewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos  
w tym punkcie? 
W tym punkcie głos zabrali:  
 

Pani Halina Przybysławska Przewodnicząca Rady Seniorów odczytała przesłanie wigilijne: 
„Gdy opłatkiem się łamiemy, to życzymy bliskim, 

żeby pokój był na Ziemi i niósł miłość bliskim, 
żeby słonce nam świeciło, raj był na około, 

żeby ludziom tutaj było dobrze i wesoło. 
Podzielmy się opłatkiem, jak przodkowie nasi, 
bo dziś pokój idzie światem, żale, spory gasi. 

Podzielmy się opłatkiem jak promieniem słońca, 
aż spod powiek spłynie łza gorąca. 

Podzielmy się wzajemnie tym okruchem szczęścia, 
niech odmieni nas, Ziemię, kraje i społeczeństwa. 
Na szczęście, na zdrowie, na to Boże Narodzenie, 
żeby wam się darzyło, mnożyło i szczęście rodziło, 

żeby na ziarenkach cały chleb się wspierał, 
żeby się w biedzie nikt nie poniewierał, 
żeby na świecie było cicho i spokojnie, 
żeby nikt z nikim nie był na wojnie.” 

Mówczyni powiedziała, że tego wszystkim życzy.  
 
Na sali rozległy się podziękowania i oklaski.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że cieszymy się, ze Pani Halinka jest tutaj z nami. Pani tak 
trochę poetycko podsumowała tą naszą dzisiejszą sesję. Przewodniczący powiedział, że nie 
wie, czy to będzie jakąś wielką tajemnicą, bo pani jest równolatką dzisiejszej sesji i też potrafi 
ładnie… 
 
Pani Halina Przybysławska powiedziała, że stara się.  
 
Nikt więcej się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 

Zakończenie sesji. 
Ad. 22.  
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Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad LXXVII Sesji Rady Gminy 
Darłowo VIII kadencji – Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1229 w dniu 20 grudnia 2023 roku. 

 

Przewodniczący  
Obradom przewodniczył: 

Rady Gminy Darłowo 
 
Henryk Ignatowicz  

 
Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

 
Wiesław Moskwa  
 

Iwona Kowalska   
Protokół sporządziła: 

Kierownik Biura Rady 


